
KAL3A GMINY 
CEWICE 

Protokół NrXII/2019 
z sesji Rady Gminy Cewice 

w dniu 20 listopada 2019 r. 

Obecni na sesji; 
- radni wg listy obecności, 
- sołtysi wg listy obecności, 
- zaproszeni goście wg listy obecności, 
- Wójt Gminy, 
- Skarbnik Gminy, 
- Sekretarz Gminy, 
- radca prawny, 
- protokolant, 
- publiczność. 

Ad. 1. 

Przewodniczący Rady Gminy Cewice - Pan Wiesław Keller dokonał otwarcia 
XI I Sesji Rady Gminy Cewice i stwierdził prawomocność obrad. Na Sali obrad 
obecnych było 14 radnych. Nieobecna była Radna Pani Katarzyna Drywa. 

Pan Przewodniczący przywitał wszystkich uczestników, którzy przybyli na 
obrady X I I sesji Rady Gminy. W szczególności Pana Józefa Kwidzińskiego, 
wybitnych sportowców naszej Gminy oraz członków WOPR i oddał głos Panu 
Wójtowi. 

Następnie Wójt Pan Jerzy Bańka i Przewodniczący Rady Pan Wiesław Keller 
złożyli podziękowania na ręce: 
- Pana J. Kwidzińskiego za udział w wyzwoleniu miasta Bredy w Holandii 
w 1944 roku, 
- Sportowców z terenu Gminy Cewice za osiągnięcia sportowe w roku 
poprzedzającym rok przyznania nagrody sportowej, 
- Drużyny I pomocy medycznej - Formacja Obrony Cywilnej, 
- Młodzieży WOPR. 

Ad. 2 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Wiesław Keller odczytał porządek obrad, 
który przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 



Przyjęcie bez odczytywania protokołu z X I sesji Rady Gminy Cewice 
w dniu 17.10.2019 r. 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Cewice 
na rok 2019, 

a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinie Komisji Stałych Rady Gminy, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
środków transportowych na 2020 rok, 

a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Lęborskiemu, 

a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności 
dotychczasowych klas gimnazjalnych w Szkole Podstawowej im. Ks. E. 
Roszczynialskiego w Zespole Szkół w Cewicach, 

a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia komisji Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury i Sportu, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości opłaty za korzystanie 
z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem 
przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, 
w którym kończą 6 lat, w prowadzonych przez Gminę Cewice 
publicznych przedszkolach i oddziałach przedszkolnych 
w publicznych szkołach podstawowych, 

a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) opinia Komisji Oświaty Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury i Sportu, 
e) dyskusja, 
f) podjęcie uchwały. 



9. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności 
za pobyt w ośrodkach wsparcia udzielających schronienia osobom 
bezdomnym z terenu Gminy Cewice, 

a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) opinia Komisji Oświaty Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury i Sportu, 
e) dyskusja, 
f) podjęcie uchwały. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania 
członków Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego w Cewicach oraz 
szczegółowych warunków jego funkcjonowania, 

a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Oświaty Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury i Sportu, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na terenie Gminy Cewice na 
rok 2020, 

a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Oświaty Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury i Sportu, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy 
Gminy Cewice z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 
prowadzącymi działalności pożytku publicznego na 2020 rok, 

a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Oświaty Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury i Sportu, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

13. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy i informacje Wójta 
Gminy. 

14. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy: 
a) przedstawienie wniosków i opinii komisji stałych, 
b) pozostałe informacje. 

15. Interpelacje i zapytania, zgłaszane postulaty i oświadczenia radnych. 
16. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 
17. Zapytania i oświadczenia sołtysów i przewodniczących zarządów 

jednostek pomocniczych. 
18. Zamknięcie obrad sesji. 



Przewodniczący Rady Gminy Pan Wiesław Keller zapytał, czy ktoś chciałby 
zgłosić uwagi do przedstawionego porządku obrad? 

W związku, że uwag do porządku obrad sesji nie było, więc przystąpiono do 
głosowania przyjęcia wyżej przedstawionego porządku obrad X I I sesji Rady 
Gminy Cewice : 
za - 14, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 3 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół z X I sesji sporządzono 
w terminie zgodnym ze Statutem Gminy Cewice, a także godzinę przed sesją 
wyłożony był do wglądu w sali obrad nr 1, w celu zapoznania się. 

Uwag do protokołu nie było, więc przystąpiono do głosowania przyjęcia 
protokołu z X I sesji Rady Gminy Cewice bez odczytywania: 
za - 14, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 4 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Mariola Szyca odczytała 
projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Cewice na rok 
2019. 

Wójt Gminy Cewice przedstawił n/w zmiany w uchwale budżetowej na 2019 
rok: 
-30 000,00 zł- zmniejszenie planowanych wydatków dotyczących odszkodowań 
za przejęte pod drogi gminne, 
+ 32 000,00 zł - wykonanie wiatrochronu targowiska gminnego, 
+ 2 000,00 zł - wzrost wydatków za inkaso podatków, 
+ 4 800,00 zł - wzrost wydatków na utrzymanie sieci komputerowej, 
+ 43 000,00 zł - wzrost planowanych wydatków na spłatę obligacji 
komunalnych, 
+ 49 015,00 zł - zwiększenie środków na wykonanie dokumentacji technicznej 
przebudowy oraz zmiany sposobu użytkowania części pomieszczeń szkolnych 
przeznaczonych na funkcjonowanie przedszkola w budynku Zespołu Szkół 
w Cewicach, 



- 30 000,00 zł - zmniejszenie wydatków na wynagrodzenia w Zespole Szkół 
w Cewicach, 
- 58 708,00 zł - zmniejszenie planowanych wydatków na rozbudowę budynku 
szkolnego w Bukowinie, 
- 12 107,00 zł - zmniejszenie planu wydatków ze środków własnych na 
zatrudnienie asystenta rodziny. 

Radna Pani Marzena Reclaf przedstawiła pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Radna Pani Anna Kubica przedstawiła pozytywną opinię w imieniu Komisji 
Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury i Sportu odnośnie odczytanego 
projektu uchwały. 

Radny Pan Grzegorz Partyka przedstawił pozytywną opinię do niniejszego 
projektu uchwały w imieniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Radny Pan Daniel Wasielewski przedstawił pozytywną opinię do projektu 
uchwały w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska. 

Pozytywną opinię w imieniu Komisji Rewizyjnej przedstawiła Radna Pani 
Maria Bachan. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 14, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 5 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Marzena Reclaf odczytała 
projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych na 2020 rok. 

Wyjaśnień do uchwały udzielił Wójt Gminy Cewice. Uzasadnienie do niniejszej 
uchwały stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Radna Pani Marzena Reclaf przedstawiła pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 



Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 14, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 6 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Mariola Szyca odczytała 
projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Lęborskiemu. 

Wójt Gminy Cewice poinformował, że Powiat Lęborski zamierza pozyskać 
dofinansowanie z budżetu państwa ze środków Funduszu Dróg Samorządowych 
na realizację zadania „przebudowa drogi powiatowej nr 1336 G wraz z 
przebudową skrzyżowania z drogą powiatową nr 1327G". Po stronie Powiatu 
Lęborskiego będzie to koszt w kwocie 1 303 086,10 zł a po stronie Gminy 
Cewice to koszt w kwocie, maksymalnie 400 000,00 zł. Współfinansującym 
będzie również Gmina Miasto Lębork. 

Radna Pani Marzena Reclaf przedstawiła pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Radna Pani Marzena Reclaf poinformowała, że podjęcie w/w uchwały jest 
zasadne z uwagi na otrzymanie dofinansowania na w/w zadanie. 

Radny Pan Zbigniew Tryba zapytał czy kwota 400 000, 00 zł się zmniejszy 
w przypadku gdy koszt kosztorysowy będzie mniejszy niż zakładano. 

Wójt Gminy Cewice poinformował, że Gmina Cewice nie może dać więcej niż 
400 000,00 zł na w/w zadanie. 50 % kosztów kosztorysowych poniesie 
Wojewoda, a drugie 50% kosztów jest podzielone pomiędzy trzy podmioty, 
proporcjonalnie do wyników przetargu. Jednak Gmina Cewice max. 400.000 
PLN. 

Radni więcej pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 14, 
przeciw - 0, 
wstrzymujących się - 0. 



Ad. 7 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Marzena Reclaf odczytała 
projekt uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności 
dotychczasowych klas gimnazjalnych w Szkole Podstawowej im. Ks. E. 
Roszczynialskiego w Zespole Szkół w Cewicach 

Wójt Gminy Cewice poinformował, że w związku zakończeniem działalności 
klas gimnazjalnych zasadne jest podjęcie niniejszej uchwały. 

Radna Pani Anna Kubica przedstawiła pozytywną opinię w imieniu Komisji 
Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury i Sportu odnośnie odczytanego 
projektu uchwały. 

Radni więcej pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 14, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 8 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Mariola Szyca odczytała 
projekt uchwały w sprawie określenia wysokości opłaty za korzystanie 
z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym 
do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat, 
w prowadzonych przez Gminę Cewice publicznych przedszkolach 
i oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych, 

Wójt Gminy Cewice Pan Jerzy Bańka poinformował, że niniejszą uchwałę 
podejmujemy w celu doprecyzowania uchwały nr XXX/333/2018 podjętej przez 
Radę Gminy w dniu 8 lutego 2018 r. 

Radna Pani Marzena Reclaf przedstawiła pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Radna Pani Anna Kubica przedstawiła pozytywną opinię w imieniu Komisji 
Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury i Sportu odnośnie odczytanego 
projektu uchwały. 

Radna Pani Marzena zapytała jaki koszt ponosi gmina na jednego 
przedszkolaka. 



Pani Skarbnik poinformowała, że jest to koszt w kwocie 500,00 zł miesięcznie 
na jedno dziecko w przedszkolu. 

Radni więcej pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 14, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 9 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Marzena Reclaf odczytała 
projekt uchwały w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za 
pobyt w ośrodkach wsparcia udzielających schronienia osobom bezdomnym 
z terenu Gminy Cewice. 

Wyjaśnień udzieliła Pani Ewa Maszota Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej. Uzasadnienie do niniejszej uchwały stanowi załącznik nr 2 do 
niniejszego protokołu. 

Radna Pani Marzena Reclaf przedstawiła pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Radna Pani Anna Kubica przedstawiła pozytywną opinię w imieniu Komisji 
Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury i Sportu odnośnie odczytanego 
projektu uchwały. 

Radny Pan Wiesław Keller zapytał czy pobieranie opłaty za pobyt w ośrodkach 
wsparcia jest obligatoryjne. 
Kierownik OPS w Cewicach poinformowała, że tak. 

Radna Pani Maria Bachan zapytała czy rodzina płaci za osoby przebywające 
w ośrodkach wsparcia. 

Pani Kierownik OPS w Cewicach poinformowała, że pod uwagę brany jest 
dochód osoby lub rodziny osoby przebywającej w ośrodkach wsparcia. 

Radny Pan Zbigniew Tryba zapytał jaki jest koszt za pobyt osoby w ośrodkach 
pomocy społecznej. 

Pani Kierownik OPS w Cewicach poinformowała, że jest to koszt w kwocie 
3 600,00 zł za osobę miesięcznie. 



Radni więcej pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za -14, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 10 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Mariola Szyca odczytała 
projekt uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania 
członków Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego w Cewicach oraz 
szczegółowych warunków jego funkcjonowania, 
Wyjaśnień udzieliła Pani Ewa Maszota Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej. Uzasadnienie do niniejszej uchwały stanowi załącznik nr 3 do 
niniejszego protokołu. 

Radna Pani Anna Kubica przedstawiła pozytywną opinię w imieniu Komisji 
Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury i Sportu odnośnie odczytanego 
projektu uchwały. 

Radni więcej pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 14, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 11 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Marzena Reclaf odczytała 
projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na terenie Gminy Cewice na rok 
2020. 

Wójt Gminy Cewice poinformował, że podjęcie niniejszej uchwały jest 
obligatoryjne z uwagi na zapisy w ustawie o wychowaniu w trzeźwości 
i przeciwdziałaniu alkoholizmowi. 

Radna Pani Anna Kubica przedstawiła pozytywną opinię w imieniu Komisji 
Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury i Sportu odnośnie odczytanego 
projektu uchwały. 



Radni więcej pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 14, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 12 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Mariola Szyca odczytała 
projekt uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy 
Cewice z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 
prowadzącymi działalności pożytku publicznego na 2020 rok. 

Wójt Gminy Cewice poinformował, że Rada Gminy jest zobowiązana każdego 
roku do podjęcia niniejszej uchwały. 

Radna Pani Anna Kubica przedstawiła pozytywną opinię w imieniu Komisji 
Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury i Sportu odnośnie odczytanego 
projektu uchwały. 

Radni więcej pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 14, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 13 
Wójt Gminy Cewice przedstawił uchwały opublikowane w Urzędowym 
Dzienniku Województwa Pomorskiego: 
- Uchwała nr XI/100/2019 Rady Gminy Cewice z dnia 17 października 2019 r. 
w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2020 rok 
- data ogłoszenia: 12.11.2019 r., 

- Uchwała nr XI/101/2019 Rady Gminy Cewice z dnia 17 października 2019 r. 
w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości na 2020 rok - data 
ogłoszenia: 12.11.2019 r., 

-Uchwała nr XI/105/2019 Rady Gminy Cewice z dnia 17 października 2019 r. 
w sprawie zmiany Uchwały Nr VIII/79/2019 Rady Gminy Cewice z dnia 
27 czerwca 2019 r. w sprawie przyjęcia regulaminu targowiska gminnego 
w Cewicach - data ogłoszenia: 13.11.2019 r. 



W dalszej części Wójt Gminy Cewice przedstawił blok informacyjny na 
poniższe tematy: 
- Gmina Cewice otrzymała dofinansowanie do linii autobusowej i poinformował 
o problemach związanych z realizacją tego działania, 
- zostały rozstrzygnięte trzy przetargi do dróg gminnych, 
- Wójt Gminy podziękował Radnym Gminy za udział w Obchodach Pamięci 
Narodowej w dniu 11 listopada. 

Ad. 14 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał opinie wypracowane przez Komisje 
Stałe Rady Gminy Cewice stanowiące załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Wiesław Keller podziękował Radnym Rady 
Gminy Cewice za udział w obchodach, w dniu 11 listopada 2019 r. 

Ad. 15 

Radna Pani Anna Kubica poinformowała, że uczestniczyła w spotkaniu 
z funkcjonariuszami Policji na którym omawiano sprawy bezpieczeństwa na 
terenie Gminy Cewice. 

Radna Pani Marzena Reclaf zapytała czy są środki finansowe na łatanie dziur na 
drogach gminnych. 

Wójt Gminy poinformował, aby w/w zadanie zgłosić do wydziału komunalnego 
w Urzędzie Gminy. 

Ad. 16 
Interpelacji zgłaszanych na poprzednich sesjach nie było. 

Ad. 17 
Sołtysi z terenu Gminy Cewice w niniejszym punkcie nie zabrali głosu. 

Ad. 18 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad X I I sesji Przewodniczący Rady 
Pan Wiesław Keller podziękował zebranym za przybycie i zamknął obrady 
o godz. 1447. 

v.v . ' ł Keller 

Protokół sporządziła Justyna Lica 
Dnia 29.11.2019 r. ^ 
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